
 
ĀDAŽU NOVADA PAŠVALDĪBAS DOMES ĀRKĀRTAS SĒDES 

PROTOKOLS 
Ādažos, Ādažu novadā 

 
2024. gada 11. decembrī                    Nr. 30 
 
Sēdes sasaukšanas vieta un laiks: Stacijas ielā 5, Carnikavā, Sēžu zālē, plkst. 8.30. 

Ārkārtas atklāta sēde sasaukta Ādažu novada pašvaldības domes 2023. gada 14. jūnija 
reglamenta Nr. 2 “Ādažu novada pašvaldības darba reglaments” noteiktajā kārtībā.  

Sēdi vada: pašvaldības domes priekšsēdētāja Karīna Miķelsone (LRA). 

Sēdi protokolē: Administratīvās nodaļas vadītāja Jevgēnija Sviridenkova.  

Sēdē piedalās 14 deputāti1:  

Sniedze Brakovska (LRA) (piedalās attālināti, reglamenta 37. punkts), Valērijs Bulāns (LRA), 
Kerola Dāvidsone (LRA) (piedalās attālināti, reglamenta 37. punkts), Arta Deniņa (JKP), 
Genovefa Kozlovska (LZS), Imants Krastiņš (JKP) (piedalās attālināti, reglamenta 37. punkts), 
Kristīne Lakševica (LRA) (piedalās attālināti, reglamenta 37. punkts), Jānis Leja (S), Gatis 
Miglāns (LZS), Liāna Pumpure (LRA) (piedalās attālināti, reglamenta 37. punkts), Raivis 
Pauls (LZS), Arnis Rozītis (LRA), Jānis Vaivads (LZP). 

nepiedalās (attaisnotu iemeslu dēļ): Antra Krasta (LZS) (iemesls netika paziņots). 

Personas, kurām sēdē dots vārds: 

pašvaldības Centrālās pārvaldes darbinieki:  Attīstības un projektu nodaļas vecākā eksperte 
Iveta Grīviņa-Dilāne, Attīstības un projektu nodaļas vadītāja Inga Pērkone, Attīstības un 
projektu nodaļas vecākā eksperte Santa Ruģēna. 

citi: pašvaldības aģentūras “Carnikavas komunālserviss” direktors Lauris Bernāns. 

Sēdē piedalās: 

Centrālās pārvaldes darbinieki: Juridiskās un iepirkumu nodaļas vadītāja Everita Kāpa, 
pašvaldības izpilddirektors Guntis Porietis, pašvaldības izpilddirektora vietniece Inga Reķe. 

DARBA KĀRTĪBĀ: 

1. Par grozījumiem pašvaldības aģentūras “Carnikavas komunālserviss” 2024. gada 
budžeta tāmē. 

Steidzamības pamatojums: Grozījumi pašvaldības aģentūras “Carnikavas komunālserviss” 
2024. gada budžeta tāmē nepieciešami, lai pašvaldības pirmsskolas izglītības iestāde 
“Mežavēji” darbinieki pašu spēkiem varētu veikt teritorijas uzkopšanu visa gada garumā, 
t.sk., attīrīšanu no sniega, no lapām, smiltīm, kā arī zāles pļaušanu vasaras sezonā.  

                                                 
1 Pašvaldības domē pavisam 15 deputāti. Deputātu piederība politiskajai partijai: 
JKP – Jaunā konservatīvā partija; LZP – Latvijas Zaļā partija; LZS – Latvijas zemnieku savienība; LRA – Latvijas 
Reģionu Apvienība; S – Saskaņa. 



 2

Sekas, kas iestāsies, ja jautājums netiks risināts steidzami: Pašvaldība nevarēs nodrošināt 
ielu un ceļu uzturēšanu, atbilstoši normatīvo aktu prasībām, kā rezultātā pastāv iespēja, ka 
pirmsskolas izglītības iestāde “Mežavēji” apmeklētājiem būs apgrūtināta piekļūšana iestādei 
un pašvaldībai varētu tikt piemērots administratīvais sods. 

2. Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2024. gada 25. aprīļa lēmumā 
Nr.164 “Par projekta pieteikuma “Infrastruktūras uzlabošana uzņēmējdarbības 
attīstībai Ādažos” sagatavošanu”. 

Steidzamības pamatojums: Projekta “Infrastruktūras uzlabošana uzņēmējdarbības attīstībai 
Ādažos” pieteikuma iesniegšanas termiņš pasākuma “5.1.1.1. Infrastruktūra 
uzņēmējdarbības atbalstam” konkursā noslēdzas 2024. gada 31. decembrī, bet gan Centrālās 
finanšu un līgumu aģentūras (turpmāk – CFLA) sanāksmēs mutiski paustais aicinājums, gan 
pašvaldības pieredze citu projektu pieteikumu iesniegšanā norāda, ka pieteikuma 
iesniegšanu nevar atstāt uz pēdējām dienām, īpaši, ja tās iekrīt brīvdienās (jo, ja 
nepieciešams, nevarēs saņemt tehnisku atbalstu pieteikumu iesniegšanā, nebūs laiks 
nodrošināt trūkstošo informāciju). Visi dokumenti, t.sk., lēmuma grozījumi, ir jānodrošina 
vairākas dienas minētā termiņa. Tāpēc, lai korekti noslēgtu Būvprojekta izstrādi, 
nepieciešams saņemt pašvaldības domes apstiprinājumu precizētajam kārtu sadalījumam. Tā 
kā atzīme par projektēšanas nosacījumu izpildi būvatļaujā jāsaņem līdz 2024. gada 18. 
decembrim, šāds apstiprinājums būtu jāsaņem pirms tam. 

Sekas, kas iestāsies, ja jautājums netiks risināts steidzami: Ja jautājums tiks izskatīts 
pašvaldības domes kārtējā sēdē 2024. gada 27. decembrī, tad Būvvaldē izskatāmajā 
būvprojektā sniegtie priekšlikumi kārtās neatbildīs pašvaldības domes 25.04.2024. gada 25. 
aprīļa lēmumā Nr. 164 “Par projekta pieteikuma “Infrastruktūras uzlabošana 
uzņēmējdarbības attīstībai Ādažos” sagatavošanu” noteiktajam kārtu dalījumam, kā arī rodas 
risks, ka parakstītais lēmums nebūs pieejams laicīgai pieteikuma dokumentācijas 
sagatavošanai (pieteikums būs nepilnīgs un projektu vērtēšanas procesā iegūs aizrādījumus). 

3. Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2024. gada 29. februāra lēmumā 
Nr.75 “Par pilnvarojuma līguma slēgšanu”. 

Steidzamības pamatojums: 2024. gada 7. decembrī bija termiņš, kura ietvaros SIA “TOP 10” 
(nekustamo īpašumu (kā lietu kopības) Elīzes iela 1, Elīzes iela 3 un Lindas iela 1 
elektroniskās izsoles uzvarētājam), bija jāsaņem pozitīvs “Altum” lēmums par aizdevuma 
piešķiršanu zemas cenas īres maksas mājokļu būvniecībai un vispārējas tautsaimnieciskas 
nozīmes pakalpojumu sniegšanai (atbilstoši starp pašvaldību un SIA “TOP 10” 2024. gada 
7. augustā noslēgtajam pilnvarojuma līgumam). Kā liecina “Altum” 2024. gada 5. decembra 
vēstule, uzņēmuma pieteikuma “Altum” vērtējums kopš 2024. gada 17. septembra 
pārtraukts, jo programmā iesniegto aizdevumu pieteikumos pieprasītais attiecināmo Zemas 
cenas īres mājokļu būvniecības projektu izmaksu apmērs būtiski pārsniedz pieejamo 
atveseļošanās fonda finansējumu. Papildu finansējums zemas cenas mājokļu būvniecības 
programmai tiek virzīts no citām programmām, kur finansējuma apguve nav bijusi sekmīga, 
tomēr vēl nav pieņemti lēmumi to apstiprināšanai zemas cenas mājokļu programmai. Ņemot 
vērā to, ka 2024. gada 29. februāra lēmumā Nr. 75 “Par pilnvarojuma līguma slēgšanu” 
noteiktais termiņš par 2 mēnešiem un 21 dienu ir pārsniegts no Uzņēmēja neatkarīgu 
apstākļu dēļ, nepieciešams veikt grozījumus pašvaldības domes 2024. gada 29. februāra 
lēmumā Nr. 75 “Par pilnvarojuma līguma slēgšanu” un noslēgt vienošanos pie 2024. gada 
7. augustā noslēgtā pilnvarojuma līguma, lai nodrošinātu uzņēmēja tiesības “Altum” 
atzinumu par iesniegto pieteikumu saņemt 4 mēnešu laikā kopš pilnvarojuma līguma 
noslēgšanas.  

Sekas, kas iestāsies, ja jautājums netiks risināts steidzami: Neveicot grozījumus pašvaldības 
domes 2024. 29. decembra lēmumā Nr. 75 “Par pilnvarojuma līguma slēgšanu”, uzņēmējam 
nebūs juridiska pamatojuma izmantot lēmumā un 2024. gada 7. augustā noslēgtajā 
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pilnvarojuma līgumā Nr. JUR 2024-08/774 noteiktās tiesības – 4 mēnešu laikā kopš 
pilnvarojuma līguma noslēgšanas saņemt “Altum” atzinumu. Noslēgtais pilnvarojuma 
līgums zaudēs spēku. Nav zināms, cik liels finansējums tiks novirzīts zemas cenas īres 
mājokļu programmai, tāpēc nevar zināt, vai pašvaldība varēs plānot jaunas izsoles 
organizēšanu. Pašvaldība negūs ienākums no trīs zemesgabalu izsoles un netiks uzbūvēta 
ēka. 

4. Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2023. gada 23. novembra lēmumā 
Nr. 427 “Par dalību 4.2.1.7. pasākuma “Pirmsskolas izglītības iestāžu infrastruktūras 
attīstība” projektu iesniegumu atlasē”. 

Steidzamības pamatojums:  CFLA  savā 2024. gada 22. novembra atzinumā par projekta 
apstiprināšanu noteica termiņu 2024. gada 17. decembri, līdz kuram pašvaldībai ir jāiesniedz 
tehniskie precizējumi, t.sk. precizēts pašvaldības domes 2023. gada 23. novembra lēmums 
Nr. 427 “Par dalību 4.2.1.7. pasākuma “Pirmsskolas izglītības iestāžu infrastruktūras 
attīstība” projektu iesniegumu atlasē”.  

Sekas, kas iestāsies, ja jautājums netiks risināts steidzami: Ja jautājums netiks izskatīts šajā 
pašvaldības domes ārkārtas sēdē, tad netiks ievēroti CFLA atzinumā norādītie termiņi un 
tiks apdraudēta projekta īstenošanas uzsākšana. 

1.§ 
Par grozījumiem pašvaldības aģentūras “Carnikavas komunālserviss” 2024. gada 

budžeta tāmē 
(Lauris Bernāns) 

Ādažu novada pašvaldības domes 2023. gada 22. marta noteikumu Nr. 9 “Pašvaldības budžeta 
izstrādāšanas un izpildes kārtība” (turpmāk – noteikumi) 21.3. apakšpunkts nosaka, ka 
ierosinājumu tāmes iekšējiem grozījumiem ar paskaidrojumu par grozījumu iemesliem 
izpildītāji (iestādes vadītājs) iesniedz Finanšu komitejai gadījumā, ja grozījumi ir vairāk par 
5000 euro vienā reizē, sagatavojot par to protokollēmumu.  

Pašvaldības aģentūra “Carnikavas komunālserviss” (turpmāk – aģentūra) sagatavoja 
iesniegumu budžeta grozījumu veikšanai ar paskaidrojumu par grozījumu iemeslu (1. 
pielikums), paredzot finanšu līdzekļus Husqarna raidera R216T AWD iegādei pašvaldības 
pirmsskolas izglītības iestādes “Mežavēji” teritorijas apsaimniekošanai. 

J. LEJA lūdz informēt, vai ir ieplānotas piemaksas darbiniekiem par minēto darbu. 

L. BERNĀNS skaidro, ka, ņemot vērā, ka tehnikas iegāde atvieglos darbu un paātrinās procesu 
iestādes saimniecības darbu darbiniekam (sētniekam) piemaksa nav plānota. Vērš uzmanību, 
ka iepriekš iestādes teritorijas tīrīšana notika ar lāpstu, kā arī tika nodarbināta aģentūras tehnika. 
Vienlaicīgi uzturēt tīrībā teritoriju un ietvi pie iestādes bija grūti, tāpēc tika sagatavots 
protokollēmuma projekts par tehnikas iegādi. 

J. LEJA lūdz informēt, vai sētnieks piekrita šim darbam. 

L. BERNĀNS informē, ka iepriekš tika runāts ar iestādes saimnieku, kas ir informēts par 
plānoto tehnikas iegādi. Vērš uzmanību, ka aģentūras direktors individuāli ar sētniekiem 
nerunā, jo to dara iestādes saimnieks. 

Deputāts J. LEJA lieto lamuvārdus un neievēro Ādažu novada pašvaldības darba reglamenta 
(turpmāk – reglaments) 15. punktu, kas nosaka, ka sēdē drīkst runāt tikai tad, kad vārdu devis 
sēdes vadītājs un viņam ir tiesības pārtraukt deputātu vai citu personu, ja uzstāšanās neattiecas 
uz izskatāmā jautājuma būtību. 

K. MIĶELSONE aicina deputātu J. Leju ievērot reglamenta 15. punktu, kā arī izvēlēties 
pieklājīgu komunikācijas veidu, nelietojot lamuvārdus. 

Deputāts J. LEJA turpina neievērot reglamenta 15. punktu, aizskarot klātesošo godu un cieņu. 
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K. MIĶELSONE, pamatojoties uz reglamenta 18. punktu, kas nosaka, ka, ja sēdē klātesošās 
personas neievēro pašvaldības nolikumā un reglamentā noteikto sēdes norises kārtību, sēdes 
vadītājs izsaka aizrādījumu, un par to tiek veikts ieraksts sēdes protokolā, un 38.5. apakšpunktu, 
kas nosaka, ka domes sēdes vadītājs aizrāda personām, kuras neievēro kārtību un šo 
reglamentu, aizrāda deputātam J. Lejam par darba kārtības un reglamenta neievērošanu, kā 
arī brīdina par sēdes pārtraukšanu un deputāta izraidīšanu no sēžu zāles. 

K. MIĶELSONE aicina deputātus nobalsot par sagatavoto protokollēmuma projektu. 

Pamatojoties uz noteikumu 21.3. apakšpunktu,  

atklāti balsojot, ar 14 balsīm "Par", "Pret" – nav, "Atturas" – nav, PAŠVALDĪBAS DOME 
NOLEMJ: 

1. Atbalstīt budžeta grozījumus aģentūras 2024. gada budžeta tāmē, pārceļot 7300 euro 
no EKK 1119 (līdzekļi atalgojumam) un 1600 euro no EKK 1210 (līdzekļi DD VSAOI), 
kopā 8900 euro, uz EKK 5239 “PII Mežavēji apsaimniekošana” izdevumu pozīciju 
(Husqarna raidera R216T AWD iegādei). 

2. Uzdot aģentūras direktoram nodrošināt grozījumu veikšanu aģentūras 2024. gada 
budžeta tāmē. 

3. Uzdot pašvaldības Centrālās pārvaldes Grāmatvedības nodaļai veikt šī nolēmuma 1. 
punktā noteikto finanšu līdzekļu pārcelšanu EKK ietvaros aģentūras 2024. gada budžeta 
tāmē. 

4. Uzdot pašvaldības izpilddirektora vietniecei nodrošināt lēmuma izpildes kontroli. 

2.§ 
Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2024. gada 25. aprīļa lēmumā 
Nr.164 “Par projekta pieteikuma “Infrastruktūras uzlabošana uzņēmējdarbības 

attīstībai Ādažos” sagatavošanu” 
(Karīna Miķelsone, Santa Ruģēna) 

J. LEJA, K. MIĶELSONE, I. PĒRKONE, I. KRASTIŅŠ, S. RUĢĒNA debatē par: 

1. projektam plānoto finansējumu un aizņēmumu; 

2. projekta tehniski-ekonomisko pamatojumu (turpmāk – TEP) (I. Pērkone informē, ka šā 
gada vasarā TEP izstrādātājs Ivars Bergs informēja deputātus par projekta rezultātiem, 
kā arī sniedza pierādījumus, ka tas ir projekts ar ekonomisko izdevīgumu, kas ļaus 
sasniegt rezultatīvos rādītājus, kas ir norādīti programmā, uzlabojot infrastruktūru.); 

3. notekūdeņu attīrīšanas ietaišu, minētā projekta ietekmi uz stratēģisko virzību, t.sk. 
Kalngales NAI (turpmāk – NAI) kapacitāti un pieslēguma maksu (I. Pērkone informē, 
ka sazināsies ar SIA “Ādažu ūdens” un lūgs sagatavot atbildi.). 

K. MIĶELSONE informē, ka pēc šīs ārkārtas sēdes notiks Attīstības komitejas sēde, kurā tiks 
skatīts jautājums par Kalngales ciema notekūdeņu savākšanas un attīrīšanas plānu, un aicina 
deputātu I. Krastiņu uzdot jautājumus par Kalngales NAI Attīstības komitejas sēdē. Aicina 
atgriezties pie ārkārtas sēdes darba kārtības jautājuma izskatīšanas. Vērš uzmanību, ka lēmums 
ir pieņemts, šobrīd tiek izskatīti grozījumi un SIA “Ādažu ūdens” ir apliecinājis, ka NAI ir 
pietiekošas jaudas, lai nodrošinātu pakalpojumu. 

I. KRASTIŅŠ pauž neizpratni, kāpēc viņa uzstāšanās tika pārtraukta. 

K. MIĶELSONE atkārtoti skaidro, ka saskaņā ar reglamenta 15. punktu sēdē drīkst runāt tikai 
tad, kad vārdu devis sēdes vadītājs un viņam ir tiesības pārtraukt deputātu vai citu personu, ja 
uzstāšanās neattiecas uz izskatāmā jautājuma būtību. Vērš uzmanību, ka lēmumprojekts ir par 
grozījumiem pašvaldības domes 2024. gada 25. aprīļa lēmumā Nr.164 “Par projekta pieteikuma 
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“Infrastruktūras uzlabošana uzņēmējdarbības attīstībai Ādažos” sagatavošanu”. Aicina 
deputātus nobalsot par sagatavoto lēmumprojektu. 

J. LEJA pauž viedokli, ka SIA “Ādažu ūdens” pārstāvjiem bija jāpiedalās šajā ārkārtas sēdē. 

Atklāti balsojot, ar 14 balsīm "Par", "Pret" – nav, "Atturas" – nav, PAŠVALDĪBAS DOME 
NOLEMJ: 

Pieņemt lēmumu Nr. 484 “Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2024. 
gada 25. aprīļa lēmumā Nr.164 “Par projekta pieteikuma “Infrastruktūras uzlabošana 
uzņēmējdarbības attīstībai Ādažos” sagatavošanu”” un sagatavot to parakstīšanai. 

3.§ 
Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2024. gada 29. februāra lēmumā 

Nr.75 “Par pilnvarojuma līguma slēgšanu” 
(Inga Pērkone) 

J. LEJA pauž viedokli, ka zemas īres mājokļu nav, jo būvniecība ir dārga.  

[Piezīme: Dzīvojamās īres mājas būvniecība un dzīvokļu izīrēšana mājsaimniecībām (zemas 
īres mājokļi) paredzēta Ministru kabineta 2022. gada 14. jūlija noteikumos Nr. 459 “Noteikumi 
par atbalstu dzīvojamo īres māju būvniecībai Eiropas Savienības Atveseļošanas un noturības 
mehānisma plāna 3.1. reformu un investīciju virziena “Reģionālā politika” 3.1.1.4.i. 
investīcijas “Finansēšanas fonda izveide zemas īres mājokļu būvniecībai” ietvaros”.] 

Atklāti balsojot, ar 14 balsīm "Par", "Pret" – nav, "Atturas" – nav, PAŠVALDĪBAS DOME 
NOLEMJ: 

Pieņemt lēmumu Nr. 485 “Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2024. 
gada 29. februāra lēmumā Nr.75 “Par pilnvarojuma līguma slēgšanu”” un sagatavot to 
parakstīšanai. 

4.§ 
Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2023. gada 23. novembra lēmumā 
Nr. 427 “Par dalību 4.2.1.7. pasākuma “Pirmsskolas izglītības iestāžu infrastruktūras 

attīstība” projektu iesniegumu atlasē” 
(Karīna Miķelsone, Iveta Grīviņa-Dilāne) 

I. GRĪVIŅA-DILĀNE ziņo par jaunu pirmsskolas izglītības iestādi Podniekos un grozījumiem 
pašvaldības domes 2023. gada 23. novembra lēmumā Nr. 427 “Par dalību 4.2.1.7. pasākuma 
“Pirmsskolas izglītības iestāžu infrastruktūras attīstība” projektu iesniegumu atlasē” (2. 
pielikums). 

I. KRASTIŅŠ, I. GRĪVIŅA-DILĀNE, K. MIĶELSONE, J. LEJA debatē par pozīcijām 
potenciāli prioritāri izslēdzamajās lokālās tāmēs, kas norādītas prezentācijas 7. lapā (I. Grīviņa-
Dilāne vērš uzmanību, ka pamatā izslēdzamās pozīcijas ir labiekārtošanas darbi un 
“ekstra/papildu” pozīcijas, kas arī būvprojektā tika izprojektētas kā “ekstra/papildu” pozīcijas. 
I. Krastiņš un J. Leja pauž viedokli, ka visām projektā iekļautajām pozīcijām ir jābūt īstenotām 
un tās nav jāizslēdz. K. Miķelsone informē, ka projektā pašreiz ir saglabātas izvērtējamās 
pozīcijas, taču nepieciešams attiecīgi noformēt iepirkumu. Vērš uzmanību, ka izvērtējamās 
pozīcijas, piemēram, iestādes logo un burti, ir dārgas arī citās iestādēs.). 

Deputāts J. LEJA atkārtoti lieto lamuvārdus un neievēro reglamenta 15. punktu, kas nosaka, 
ka sēdē drīkst runāt tikai tad, kad vārdu devis sēdes vadītājs un viņam ir tiesības pārtraukt 
deputātu vai citu personu, ja uzstāšanās neattiecas uz izskatāmā jautājuma būtību. 

K. MIĶELSONE aicina deputātu J. Leju ievērot reglamenta 15. punktu, kā arī vērš deputāta 
uzmanību, ka viņš pārkāpa vairākas ētikas normas un šāda deputāta uzvedība nav pieņemama. 

K. MIĶELSONE aicina deputātus nobalsot par sagatavoto lēmumprojektu. 
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Atklāti balsojot, ar 13 balsīm "Par" (Sniedze Brakovska (LRA), Valērijs Bulāns (LRA), Kerola 
Dāvidsone (LRA), Arta Deniņa (JKP), Genovefa Kozlovska (LZS), Imants Krastiņš (JKP), 
Kristīne Lakševica (LRA), Gatis Miglāns (LZS), Karīna Miķelsone (LRA), Liāna Pumpure 
(LRA), Raivis Pauls (LZS), Arnis Rozītis (LRA), Jānis Vaivads (LZP)), "Pret" – nav, "Atturas" 
– 1 (Jānis Leja (S)), PAŠVALDĪBAS DOME NOLEMJ: 

Pieņemt lēmumu Nr. 486 “Par grozījumiem Ādažu novada pašvaldības domes 2023. 
gada 23. novembra lēmumā Nr. 427 “Par dalību 4.2.1.7. pasākuma “Pirmsskolas 
izglītības iestāžu infrastruktūras attīstība” projektu iesniegumu atlasē”” projektu 
iesniegumu atlasē”” un sagatavot to parakstīšanai. 

 
Sēdi slēdz plkst. 9:37. 
 
 
Pašvaldības domes priekšsēdētāja     Karīna Miķelsone 
 
 
Pašvaldības domes sēdes protokolētāja    Jevgēnija Sviridenkova 
 

ŠIS DOKUMENTS IR ELEKTRONISKI PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO 
PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 


